

# COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

## CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

---

[FC-00-01-13]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, October 20, 2000 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

D. Clipsham (Chair)  
K. Elzeki  
A. Hopkins  
S. Kirchsbaum  
D. Mazzeo  
F. Mougeon  
E. O'Hara  
J. Rivest  
J. Schaeffner  
M. Tatilon  
C. Zimmerman

E. Corcos  
Y. Frenette  
J.-C. Jaubert  
L. Lewin  
I. McDonald  
G. Moyal  
S. Olsen  
E. Roventa  
D. Spring  
J. Van Huyen

J. Drexler  
R. Gill  
M. Kant  
E. Mahant  
K. McRoberts  
J. Nicolas  
E. Raventos-Pons  
E. Rump  
C. Tatilon  
B. Wilson

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 20 octobre 2000 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

### 1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:45 p.m. There were no remarks.

### 2. Minutes of the previous meeting

#### ▪ September 29, 2000 – FC-00-01-08

One amendment: page 4, 2<sup>nd</sup> paragraph, 1<sup>st</sup> sentence to read: In response to queries about the number of weeks in **Fall and Winter terms 2000-2001**, F. Boudreau undertook to follow up on the issue.

The amended minutes were approved.  
(Drexler/Jaubert)

### 3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

### 1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 45. Il n'y a pas de remarque.

### 2. Procès-verbal de la séance précédente

#### ▪ 29 septembre 2000 – FC-00-01-08

Un changement : page 4, 2<sup>e</sup> paragraphe, 1<sup>re</sup> phrase, lire : En réponse aux questions concernant le nombre de semaines d'enseignement dans le trimestre **d'automne et d'hiver 2000-2001**, F. Boudreau promet d'examiner la question.

Le procès-verbal ainsi amendé est approuvé (Drexler/Jaubert)

### 3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

#### 4. Inquiries and Communications

- Principal's Remarks

The Principal informed Council members of some events being organized for the month of November and thereafter. He observed that these would be increasing the visibility of Glendon and encouraged members to participate in as many as possible.

He also noted the following:

- (a) A. Russon, the Glendon Research Coordinator would be setting up meetings with faculty with regards to their Research activities.
- (b) CUPE3903 has set a strike deadline for October 26 - York community members should watch for further bulletins and check the University Web site ([www.yorku.ca](http://www.yorku.ca))
- (c) There is no standard 12 weeks term as such but rather a series of guidelines to be followed by the Registrar for setting the beginning and end of class dates. The guidelines require that the first day of class will be the Monday following Labour Day (or on the Thursday after Labour day if Labour Day falls on Sept. 6 or 7) and the final day of class "will be set by the Registrar in compliance with Senate Regulations governing minimum and maximum length of terms" (minimum of 59 and maximum of 64 teaching days in the Fall and Winter terms). As a follow-up, F. Boudreau, L. Lewin and M. Chan will meet the Registrar shortly and a report will be available for the November meeting of Council.

#### 4. Communications et questions diverses

- Remarques du principal

Le principal informe les membres du Conseil de certains événements qui seront organisés durant le mois de novembre et plus tard. Il précise que ces événements donneront de la visibilité à Glendon et il encourage les membres à y participer autant que possible.

Il indique aussi que :

- (a) A. Russon, coordonnatrice de la recherche pour Glendon, organisera des rencontres avec les professeurs à propos des activités de recherche.
- (b) Le syndicat CUPE3903 a fixé la date du 26 octobre comme début possible de la grève. Les membres de la collectivité de York doivent consulter les prochains bulletins ainsi que la page web [www.yorku.ca](http://www.yorku.ca) pour plus de renseignements.
- (c) Il n'y a pas de durée standard de 12 semaines pour le trimestre, mais le registraire doit suivre un règlement pour fixer le premier et le dernier jour des cours. Le règlement exige que le premier jour de classe soit le lundi suivant la fête du travail (ou le jeudi après la fête du travail si celle-ci tombe le 6 ou le 7 septembre) et le dernier jour de classe « sera fixé par le registraire selon le règlement du Sénat qui fixe le nombre de jour exigés pour les trimestres » (minimum de 59 et maximum de 64 jours de classe pour les trimestres d'automne et d'hiver respectivement). F. Boudreau, L. Lewin et M. Chan rencontreront le registraire dans les jours à venir pour parler de cette question et présenteront un rapport à la séance du Conseil du mois de novembre.

- Associate Principal (Enrolment & Student Services)

Louise Lewin circulated a document containing a summary of the number of students enrolled and registered at Glendon as of October 19, 2000 compared to October 22, 1999.

She also gave some FFTE numbers: November 1999: 623.5; November 2000's prediction: 625.38 – i.e. +1% increase; February 1999: 588.45; February 2001's prediction: 615.06 – i.e. +6% increase; total for 1999/00: 1211.99; total for 2000/01: 1240.44 – i.e. +3% increase.

In response to the question why there was such a big discrepancy in the number of registered students as opposed to the number of applicants, L. Lewin noted that everything possible has been done to convert applicants but unfortunately, not all of them choose to come to Glendon.

Questions were raised with regards to the Glendon Web page as well as the publicity budget. It was noted that the Glendon site was still not easily accessed from the York Home page. The Principal observed that to the best of his knowledge, a revamped York web page makes it easier to find Glendon. With regards to the budget, he noted that he was still working on the issue. In response to a query about the most attractive programme for new students, the Principal noted that ITEC was drawing a good majority of them.

- Principale adjointe au recrutement et aux affaires étudiantes

Louise Lewin distribue un document qui indique le nombre d'étudiants inscrits et ceux qui ont payé les droits à Glendon le 19 octobre 2000, par rapport au 22 octobre 1999. Elle donne aussi une indication du nombre de EFTP : en novembre 1999 : 623,5 ; prévision pour novembre 2000 : 625,38 – soit une augmentation de +1% ; en février 1999 : 588,45 ; prévision pour février 2001 : 615,06 – soit une augmentation de +6% ; le total pour 1999/01 : 1211,99 et pour 2000/01 : 1240,44, - soit une augmentation de +3%.

En réponse à une question concernant la grande différence qui existe entre le nombre d'étudiants inscrits et le nombre des candidats, L. Lewin note qu'on fait de notre mieux pour persuader les candidats à s'inscrire réellement, mais malheureusement, tous ne choisissent pas de venir à Glendon.

D'autres questions sont posées au sujet de la page web de Glendon ainsi que sur le budget de publicité. On fait remarquer que la page web de Glendon n'est toujours pas accessible facilement depuis la page de York. Le principal observe, qu'à sa connaissance, la page de York nouvellement refaite facilite maintenant l'accès à la page de Glendon. En ce qui concerne le budget, il indique qu'il travaille encore sur cette question. En réponse à une question à propos du programme qui attire le plus grand nombre de nouveaux étudiants, le principal indique que le programme en technologie de l'information attire un bon nombre d'étudiants.

## 5. Reports from Standing Committees

### (a) Curriculum

J. Rivest, the Chair of the Committee presented the submissions received from the following units and they were all **approved**.

- Information Technology - [FC-00-01-09] (Rivest/Roventa)
- International Studies – [FC-00-01-10] (Rivest/Jaubert)
- Sociology - [FC-00-01-11] (Rivest/Jaubert)
- School of Translation - [FC-00-01-12] (Rivest/Gill)

However, E. Mahant expressed some concerns with regards to the new course from the ILST Programme. She noted that this course already exists in French, and was now being proposed in English. She said she had been led to believe that there was a Glendon Policy prohibiting the duplication of upper-year courses in both English and French, and would like to know whether or not such a Policy existed. J. Rivest noted that she was not aware of such policy and undertook to check it out. It was also observed that this particular course would be offered alternately with the French version as was the case for other English and French courses listed in the calendar.

### (b) Nominations

A. Hopkins noted the following:

- Stephane **Roussel** had been elected to sit on the **Committee on Enrolments**.

## 5. Rapports des comités permanents

### (a) Programme d'études

J. Rivest, présidente du comité, présente les soumissions en provenance des unités suivantes. Elles sont toutes **approuvées**.

- Technologie de l'information [FC-00-01-09] (Rivest/Roventa)
- Études internationales - [FC-00-01-10] (Rivest/Jaubert)
- Sociologie [FC-00-01-11] (Rivest/Jaubert)
- École de traduction- [FC-00-01-12] (Rivest/Gill)

Toutefois, E. Mahant exprime certaines inquiétudes à propos du nouveau cours du programme d'Études internationales. Elle note que le cours existe déjà en français, et qu'on le propose maintenant en anglais. Elle dit qu'elle avait cru comprendre qu'il existait un règlement à Glendon qui interdisait la duplication des cours de niveau supérieur en anglais aussi bien qu'en français, et elle voudrait savoir si ce règlement existe vraiment. J. Rivest note qu'elle n'est pas au courant d'un tel règlement, et elle promet de vérifier. On indique aussi que ce cours sera offert en alternance en français et en anglais comme c'est le cas pour les autres cours en anglais et en français indiqués dans l'annuaire.

### (b) Mises en candidature

A. Hopkins note que :

- Stephane **Roussel** a été élu au **comité chargé du recrutement**.

- Two students had been added to the list of student Caucus:  
Teddy **Guo** and Joe **Nicolas**

(c) **Policy and Planning Committee**

A. Hopkins reported that the Committee had an opportunity to discuss a first draft of the response to Senate APPC's Call for Plans 2000-2001. He observed that for the 1<sup>st</sup> year, the 1% cut had been absorbed entirely within the College operating budgets. However, the Committee was having serious concerns about the cuts that may be yet to come as course directorships could be most likely a main target. The Committee would also consult the Planning Framework approved by Senate in May 1998.

A. Hopkins also noted that a memo had been sent to all the Chairs and Coordinators to solicit input from them about the consequences of cuts, now and in the future. He concluded his report by saying that the Committee was hoping to circulate the response to APPC to members of Council for the next meeting.

6. **New Business**

There was none.

7. **Adjournment**

The meeting adjourned at 3:00 p.m.

- Deux étudiants ont été ajoutés à la liste présentée par le caucus étudiants : Teddy **Guo** et Joe **Nicolas**

(c) **Comité de direction et de planification**

A. Hopkins rapporte que le comité a eu l'occasion de discuter de la première ébauche de la réponse du Collège aux questions posées par le CDPU du sénat pour le plan académique 2000-2001. Il indique que pour la première année, la réduction budgétaire de 1% a été absorbée entièrement dans le budget de fonctionnement du Collège. Toutefois, le comité est plus inquiet à propos des réductions à venir car les chargés de cours seront probablement les plus touchés. Le comité consultera aussi le document « Cadre de planification » approuvé par le Sénat en mai 1998.

A. Hopkins indique aussi qu'une note de service a été envoyée à tous les directeurs et coordonnateurs pour demander leurs avis à propos des conséquences des réductions, maintenant et à l'avenir. Il conclut son rapport en indiquant que le comité espère pouvoir présenter la réponse au CDPU aux membres du Conseil lors de la prochaine séance.

6. **Affaires nouvelles**

Il n'y en a aucune.

7. **Levée de la séance**

La séance est levée à 15 h.